
 

 

 

Vänsterpartiet Tyresö 

 

Kommunstyrelsens sammanträde 6 oktober 2020 

Särskilt yttrande, § 144 Centrumutredning grundskolor 

Vänsterpartiet yrkade under sammanträdet att att-sats 2 formuleras som följer; 

2. Kommundirektören ges i uppdrag att påbörja förstudier för lösningsförslag A och B 

som underlag för genomförandet. 

Resterade mening utgår: ”och även utreda de fristående grundskolorna som 

alternativ som en del att lösa utmaningen med att få fler skolplatser”. 

Vi har redan idag segregerade skolor i vår kommun. Till exempel har Tyresö skola 

och Strandskolan fler elever i årskurs 9 som blir behöriga till gymnasiet och går ut 

med fullständiga betyg än Nyboda skola som konstant har sämre resultat. Det torde 

vara allmänt känt att Vänsterpartiet är emot friskolor som drivs av privata företag och 

finansieras med våra skattepengar, som sedan delvis tas ut i vinster till aktieägarna. 

Sverige har för övrigt de mest generösa reglerna för friskolor i världen. Det är också 

ett faktum att etablerandet av friskolor har inneburit en ytterligare ökad segregation 

mellan skolorna. Skolpengen betalas ut lika per elev, oavsett skolform, vilket innebär 

en och samma ”prislapp” per elev. Det säger sig själv att för en fristående skola är 

det mer attraktivt att ta emot studiemotiverade elever, eftersom företaget då har 

större förutsättningar att öka vinsten. Forskning har visat att friskolorna därför väljer 

bort lågpresterande elever, som då hänvisas till de kommunala skolorna eftersom 

kommunen har det yttersta ansvaret för våra barn och ungdomars utbildning. 

Resultatet har blivit en alltmer ökad segregation. 

Vi i Vänsterpartiet är väl medvetna om att kommunen själv inte kan bestämma över 

när en friskola vill etablera sig i kommunen utan kommunen får enbart yttra sig till 

Skolinspektionen, som är den instans som beslutar. Vi anser att Tyresö kommun inte 

ska medverka till att locka privatskolor att söka sig till kommunen, eftersom vi vet att 

det kan skapa problem för våra kommunala skolor genom att färre elever söker sig till 

kommunens skolor, vilket innebär färre antal ”skolpengar” och därmed ökade krav på 

besparingar. Med friskolor har kommunen heller ingen garanti att skolan inte läggs 

ned om den inte genererar vinst och ytterst är det kommunens ansvar att se till att vi 

har tillräckligt med skolplatser för alla barn. Vi i Vänsterpartiet är inte beredda att ta 

sådana risker. Låt oss först arbeta för att minska segregationen mellan våra 

nuvarande skolor! 

Vi ser fram emot en fördjupning av Centrumutredningen om behovet av skolplatser 

och ny/ombyggnad av våra skolor och är positiva till att utreda både alternativ A och 

B. 
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